
Referat 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde onsdag den 6. december 2023 

FIUSYS. nr. 9501-23-08-00 

Mødet startede kl. 8.30, Mødet sluttede kl. 12.19 

Mødet afholdes i afdelingens lokaler i Hjørring 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Lene E. Nielsen LN Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Anne Thøgersen AT Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Dorthe Stokholm Olsen DSO 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard HS 

Kristine Skovsmose Bottage KSB 

Afbud: Kristina Bredal - Dorthe Stokholm Olsen 

Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

a) Indstilling: DL indstiller Aase Dissing Poulsen 

b) Beslutning: Aase Dissing Poulsen blev valgt. 
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2) Godkendelse af dagsorden: 

a) Indstilling: DL indstiller at dagsordenen godkendes 

b) Beslutning: Bestyrelsen godkendte dagsordenen. 

3) Godkendelse af referat fra sidste afdelingsbestyrelsesmøde 06-11-23 Bilag:1 

a) Indstilling: DL indstiller at referatet godkendes 

b) Beslutning: Bestyrelsen godkendte referaterne fra den 09.10.2023 og 06.11.2023. 

4) Økonomi: Finansbalance for november 2023 samt år til dato 	Bilag: 2 

Formanden gennemgik finansbalancen. Budgettet overholdes, og der er budgetteret 

med et overskud efter afskrivninger på 332.000,-. Der er et merforbrug på  218.000,-

på  akutmidler. Resultatet er herefter et overskud på 114.000,-. 

a) Indstilling: DL indstiller at finansbalancen tages til efterretning 

b) Beslutning: Bestyrelsen tog finansbalancen til efterretning. 

Elsebeth Nielsen og Maibritt Jensen deltog i mødet efter pkt. 4. 

4.a Budget 2024 - kontingent 

Punktet - udsat fra seneste møde - færdiggøres 

a) DL indstiller at der træffes beslutning om kontingent for 2024 

b) Beslutning: Bestyrelsen besluttede ikke at fastholde kontingentstigningen på 5,-

der var vedtaget under pkt. 8b) på sidste bestyrelsesmøde 09.10.2023. 

4.b. Orientering og beslutning om indkøb af nyt køkken 

v / Lene Berendt fortalte at DL havde valgt tilbuddet fra Invita, på 285.000,-. 

Bestyrelsen fik vist plantegninger af det nye køkken, og gennemgik den kommende 

renovering. 
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DL foreslog samtidig renovering af loftet i køkkenet. Bestyrelsen bemyndigede DL 

til at indhente tilbud og igangsætte renoveringen af loftet i det nye køkken. 

Arbejdet med at renovere køkkenet går i gang den 06.12.2023 og forventes færdigt 

01.02.2024. 

5) Kongres 2023 

Bestyrelsen evaluerer FOA Vendsyssels deltagelse og bestyrelses- 	Bilag 3 

medlemmernes oplevelse af kongressen. 

Formanden viste pjecen "FOAs formål", og henviste til side 6 hvor FOA Vendsyssels 

forslag står. 

Bestyrelsen var generelt tilfreds med kongressen, men synes der var for lidt plads, 

til alle dem der deltog. 

Der var et stort ønske om bedre tid til gennemgang af forslag og ændringsforslag, 

og selve afstemningerne foregik ret hurtigt. Mette Panum synes det var godt gået, 

at afdelingen fik deres forslag valgt igennem. 

Formanden afsluttede pkt. ved at opsummere de forskellige plusser og minusser 

ved kongressen, som han vil tage med til næste hovedbestyrelsesmøde. 

Louise Djernæs forlod mødet under pkt. 5. 

Kristine Skovsmose Bottage kom under pkt. 5 

Elsebeth Nielsen forlod mødet efter pkt. 5. 

6) Nytårsparolen — 18-01-2024 i Idrætscenter Vrå 

DL orienterer bestyrelsen om dagsordenen / indhold på dagen 

Mona Striib er inviteret, og deltager på teams. 

Parolen kommer bl.a. til at handle om 3 partsaftalen og 0K24 - Anden måde at 

organisere sig på - Anderledes vilkårsaftale for de tillidsvalgte - samt gennemgang 

af aftaler på TR  App.  

Lene Berendt laver en særskilt orientering for arbejdsmiljørepræsentanterne, hvor 

Maria Klingsholm fra forbundet deltager via teams. 



7) OK 24 — 3 Partsforhandlingerne — hvad ved vi frem til nu.? 

a) Formanden orienterer bestyrelsen 

På FOAs hjemmeside kan du læse "10 hurtige hvad betyder 3 partsaftalen for 

dig". Der er afsat 1,9 milliarder til sundhedspersonalet. 

Lene Berendt er bekymret for at der ikke er lavet aftale om 12 timers vagter. 

Mette Panum havde flere bekymrende spørgsmål i forhold til indholdet af 3 

partsaftalen, holdt op mod hvordan det foregår i hverdagen. Men synes dog at det 

lyder som en god aftale. 

0K24 alle overenskomster afstemmes under et, som kommer til at foregå under 

forligsmanden. 

Formanden opfordrede bestyrelsen til at deltage i et af to webinar den 

07.12.2023, som drejer sig om 3 partsaftalerne. 

8) Gensidig orientering 

a) A-kasse Formanden orienterede bestyrelsen om udflytningen af A-kassen. Fra den 

02.01.2024 sidder A-kassens medarbejdere på kontoret i Aalborg. 

b) Teams. Team løn- og ansættelse v/Anne Thøgersen Der var intet nyt. 

Team arbejdsmarkedsforhold v/Lene Berendt Hjørring Kommune har lavet 

opstramning af sygedagpenge, der er mange partshøringer i forhold til bl.a. stop 

af sygedagpenge. Nyt om arbejdsmarkedslovgivning i 2024, hvor der afholdes 

kurser. 

Team tillidsvalget v/Leif Risgaard Jensen Der er 5 nye tillidsrepræsentanter, som 

kommer til afdelingsdag fredag den 08-12-2023. Der er statusmøde den 

15.12.2023 med Per Nissen om økonomien i budgettet vedr. akutmidlerne i 2024. 

På parolen vil der blive orienteret om kurser og møder i 2024. 

C) Sektorerne. Pædagogisk sektor v/Lene Engelbrecht Nielsen Der har været afholdt 

medlemsmøde for pædagoger og pædagogiske assistenter. Der deltog 8 med-

lemmer og 5 bestyrelsesmedlemmer. Lene og Louise Djernæs har deltaget i en 

konference i Kolding om oplæringsvejledere. I Brønderslev kommune er den 

konstituerede dagplejeleder stoppet, og der er kommet en ny konstitueret. I 2024 

kan man få tilskud i Hjørring Kommune for at passe sine egne børn. Der er lavet 
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en kvalitetsrapport i maj 2023 inden for dagplejeområdet. Pædagogisk sektor har 

valgt at afholde sektorgeneralforsamling den 21.03.2024. Generalforsamlingen 

afholdes i FOAs lokaler Mellemgade 12 i Hjørring. 

Servicesektoren v/Anette  Seidler  På sektorårsmøde før kongressen, blev Peter 

Ottosen valgt som repræsentant for Region Nordjylland til Teknik- og 

Servicesektoren, og Anette  Seidler  valgt for Region Nordjylland til bestyrelsen i 

Kost- og servicesektoren. Anette er også blevet valgt for Region Nordjylland Kost 

og service til PenSam. Sektorbestyrelsen snakkede bl.a. om uddannelse 

kommunalt og regionalt, uddannelse af rengøringstekniker og serviceassistenter. 

Teknik og service bestyrelsesmøde ønskede forskellige uddannelser af 

ejendomstekniker vedligeholdelseskursus sprøjtekursus. 

Den fælles sektor tur til Den gamle by i Århus den 30.11.2023 var en god 

oplevelse, selvom der var meget sne i Århus. 

I forbindelse med Lønloft for fleksjobbere har der været forkerte beregninger. I 

den forbindelse har Anette  Seidler  fået  ca.  75.000, - kr. hjem til 3 medlemmer. 

Social- og sundhedssektoren v/Louise Djernæs orienterede fra 

sektorformandsmødet, der bl.a. drejede sig om 3 partsforhandlingerne. Der har 

været afholdt valg i den centrale sektor, Tanja Nielsen blev genvalgt som 

sektorformand for den centrale sektor, og der blev valgt 5 nye 

bestyrelsesmedlemmer, til den centrale sektor. Den 07.02.2024 er der fælles 

sektorbestyrelsesmøde i afdelingen om fælles sektoraktiviteter i 2024. 

Louise Djernæs deltog under pkt. 8d) 

d) Bestyrelsesmedlemmer: Kristine Skovsmose Bottage har kritik i forbindelse med 

proceduren i forhold til udpegning til MED udvalg i Hjørring Kommune. 

Mette Panum orienterede i forbindelse med nedlæggelse af 230 stillinger på det 

regionale område. 

Maybritt Pedersen fra specialsektoren orienterede om nyt tilbud på Brande vej i 

Aalborg i specialsektoren, omhandlende unge med selvskade, der bliver 10 

pladser. 

Elsebeth Nielsen orienterede om ny aftale gældende for vikariater for de ufaglærte 

månedslønnede. 

Aase Povlsen er snart færdig med sin  AMR  uddannelse. 
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Lene Svenningsen orienterede om aftalen i forbindelse med ansættelse af 16-17 

tirige fritids jobber. Samt forlængelse af aftalen om anciennitet til Social- og 

sundhedshjælpere der bliver Social- og sundhedsassistenter. 

Elsebeth Nielsen deltog igen under pkt. 8d. 

e) Daglig ledelse 

formanden orienterede om medlemstallene bl.a. elevtallet. DL og politisk ledelse 

har drøftet forskellige fællesskabsløsninger indenfor FOA. 

9) Gennemgang af referater 

a) HB: 08.11.2023 Intet at bemærke 	 Bilag: 4 

b) HU Hjørring: Intet siden 28.09.2023 	 Bilag: 

C) HU Brønderslev: Intet siden sidst 	 Bilag: 

d) HU Regionen: Dateret 24.10.2023 Intet at bemærke 	 Bilag: 5 

e) Servicesektoren: Intet siden sidst 	 Bilag: 

f) Pædagogisk sektor: Referat fra 31.10.2023 var desværre ikke kommet med ud 

g) Social- og sundhedssektor: Dateret 10.10.2023 Intet at bemærke Bilag: 6 

10) Lukket punkt 

11) Eventuelt 

Intet at bemærke. Aase Povlsen afsluttede herefter mødet. 

Den Il - 2~-I 

A~~ ~-ev  L",  
Aase Dissing Povlsen 

mødeleder 

Mette Kabbeltved Pedersen 

referent 



Næste møde: 

Tirsdag den 30. januar 2024 

Husk at melde afbud til Mette Kabbeltved Pedersen mkpe(c foa.dk i god tid, 

hvis du ikke kan deltage. 
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